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Skolebestyrelsesmøde 
Dagsorden til møde nr. 7 

tirsdag d.25. marts kl. 17:00 – 19:30 i afdeling Kragelund  

Der vil være forplejning under mødet 

 

 

Deltagere:  Mette Gisselbæk Kristensen (Formand) 

Asbjørn Schram Anneberg 

Anja Andersen 

Jacob Østergaard Hansen 

Michelle Loftager Jensen 

Kristina Plet (1. suppleant) 

Morten Bligaard (2. suppleant) 

Nanna Gadgaard Larsen (3. suppleant) 

 

Maja Marie Schou (medarbejderrepræsentant) 

Ingelise Dall Sørensen (medarbejderrepræsentant) 

   Charlotte Juhl Andersen (skoleleder) 

   Simon Strørup (adm. leder) 

 

Afbud:    

   Stine Rye Isager  

Jens Christian le Fevre Munkgaard  
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Punkt 1 - Godkendelse af dagsordenen (B) 

17.00 - 17.05 

 

Referat:  

 

Godkendt 

 

Punkt 2 – Besøg fra klubben (O) 

17.05 - 17.35 

Den pædagogiske leder for klubben i Funder Tobias Pørtner og pædagog Adam 

Løvsø vil fortælle om arbejdet i klubben, om overgangen fra SFO til klub samt 

arbejdet med flytningen til helt nye lokaler.   

 

Referat: 

Adam fra klubben fortæller om det forskningsprojekt med Ålborg universitet, 

som klubbens personale har været med i omkring de præstationsfrie rum mm. 

Slides udsendes med referatet.  

Der spørges til samarbejdet mellem SFO’erne og mellem klub og SFO’er på 

begge afdelinger, også i forlængelse af forskningsprojektet og den vidensdeling 

der bør følge mellem de deltagende fra Funder og Kragelunds fritidspersonale.  

 

Punkt 3 – Forespørgsel fra sidste skolebestyrelse om arbejdet med 

sprogbrug i nogle af klasserne (O) 

17.35 - 17.45 

Skolelederen vil på mødet give en kort status og opfølgning på arbejdet med 

klasserne.  

 

Referat: 

Der pågår flere indsatser i nogle af klasser på afdeling Funder, hvor sproget er 

er uhensigtsmæssigt. Der er tale om komplekse forhold, hvor sprogbruget 

mellem både elev og mellem elev-lærer er et symptom på en uheldig kultur og 

konfrontatorisk ageren hos nogle elever. 

Lærerne udvikler meget på deres tilgang til eleverne, herunder sprogligt og 

retorisk og både medarbejdere og ledelse har taget initiativer til at arbejde 

med nogle elevers udfordrende adfærd og det kræver tætte dialoger med både 

de konkrete elever, forældrene, lærere og pædagoger. 
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Punkt 3 - Planlægningstal og økonomi for skolen (O) 

17.45– 18.00 

Skoleleder og administrativ leder vil gennemgå økonomi til kommende skoleår 

samt planlægningstallene for eleverne til skoleåret 2025/2026.   

 

Referat: 

Adm. leder gennemgår kort økonomien for skolen. Vi skal sørge for at 

planlægge, så vi kan overholde de udmeldte økonomital.   

Der redegøres for budgettet for nye ansættelser, og der er således budgetteret 

med ansættelse af en lærer og en børnehaveklasselærer, da afdeling Funder 

vækster med en endnu en klasse, samt en udvidelse af sekretæransættelsen i 

forhold til skolens nye inklusionscenter. 

 

Punkt 4 – Forplejning  

18.00-18.15 

 

Punkt 5 - Fortsættelse af arbejdet med kvalitetsprogrammet (O/B) 

18.15– 18.50 

 

Skolens ledelse vil gerne have tilkendegivelser fra skolebestyrelsen i forhold 

Junior Mesterlærerordningen (JML) og muligheden for at afkorte skoledagens 

længde.  

 

- Kort oplæg fra ledelsen i forhold til JML (lokal eller central ordning).   

- Mulighederne i forhold til afkortningen af skoledagen (Tollundskolen har 

allerede afkortet skoledag med anvendelse af 2- voksne i timerne. 

Hvordan skal vi arbejde videre på Tollundskolen?) Ledelsen vil komme 

med et oplæg til mødet.   

 

Referat: 

 

Der er opbakning til ledelse og medarbejder arbejder videre med, at 

Tollundskolen prøver at udarbejde forslag til, hvordan opgaven med 

juniormesterlære kan se ud på skolens afd. Funder.   

Skolelederen fortæller, at også Ungdomsskolen i Silkeborg Kommune, vil stå 

for det centrale tilbud i kommunen.  
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Der er opbakning til, at skoledagens kan forkortes yderlige i forhold til allerede 

afkortning. Dette ønskes gjort af hensyntagen til frilægning af timer til den 

voksende mængde inklusionsarbejde og udvidelsen af bl.a. væksthustilbuddet 

på begge afdelinger. 

 

Skolens bestyrelse ønsker samtidigt, at skoledagens længde så vidt muligt kan 

bevares, som skemaet ser ud i 2024/2025 og med et tilsvarende niveau af 

undervisning, der foregår med normeringer af to-voksne i undervisningen   

Der er opbakning til, at to-voksne-ressourcerne fra timebanken kan placeres 

frit og fleksibelt til de klasser/årgange, hvor de pædagogisk vil kunne 

anvendes mest optimalt og kan række længst ved hensigtsmæssig placering 

(eks. en tredje lærer til to-klasser). 

 

Meddelelser (o) 

18.50 – 19.20 

 

Formanden:  

Opfølgning på borgermøde i Funder mandag 17. marts  

- Opfølgning på de punkter, der fyldte på info-borgermødet 

Vedhæftet dagsordenen var også er PowerPoint fra info-borgermødet 

 

Der er mange kræfter, der arbejder i samme retning omkring Funder og 

der oplevedes et stort engagement i samarbejdet omkring både skole, 

hal og børnehave mm.  

Der er er opbakning fra bestyrelsen til, at skoleleder og 

bestyrelsesformand arbejder på en ansøgning om en skolemadsordning 

på Tollundskolen, hvor der måske bliver mulighed for at få produceret 

maden af cafeteriet i hallen. Der er snart deadline, så det skal nås inden 

næste bestyrelsesmøde. 

 

- Der er nu mulighed for at ansøge om afprøvning af skolemad. Denne 

ansøgning laver formand sammen med skoleleder. Det er det i 

bestyrelsen fuld opbakning til. 

 

- Dialogmødet i maj  

Der er ikke kommet dagsorden for dette endnu 
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Skolelederen: 

 

- Byggeprocessen om etape 3 og IC 

Det er udfordret at bygge til på den begrænsede grund, hvor byggelinjen 

ligger indenfor den lange række nu opstillede pavilloner. Særligt er det 

svært at bygge på en sammenhængende måde, så man kan gå tørskoet 

rundt på hele skolen, uden at udvidelsens bygningsmasse ville komme til 

at tage lys fra eksisterende bygninger osv.(der bygges et spor). 

-  

Der arbejdes fortsat på at finde ud af at få placeret nogle nye pavilloner 

på en måde, så de hverken forstyrrer det kommende udeareal eller 

bygningen af etape 3.  

Placeringen i forhold til pavilloner vil være ved det gamle cykel-p-

område, hvis der er plads nok. I første omgang skal pavillonerne kunne 

genhuse IC fra august, og siden, når nuværende klub indvies til IC, skal 

pavillonerne f.eks. anvendes til to klasser frem til afslutning af etape 3. 

Jordbakkeområdet/sansehaven og bålhytte skal fremadrettet anvendes 

til parkering i forbindelse med specialbørnehaven.  

I løbet af efteråret vil der også blive anlagt ’kiss n’ ride’-område til 

skolen. Der arbejdes på i øjeblikket og skolen i mellemtiden kan låne 

børnehaves legeområde med bl.a. en bålhytte. 

 

 

- Efteruddannelse af lærerne 

Der er oprettet en pulje i forbindelse med lærernes overenskomst 

sammen med KL, til at medarbejdere kan søge om gratis kurser (altså 

hvor skolen holdes stort set udgiftsfri idet både deltagerudgifter, samt 

vikardækning dækkes). Det håber vi at kunne få gavn af. 

- Samarbejde med Kulturskolen 

Vi samarbejder igen til næste år med kulturskolen på både afd. Funder 

og Kragelund.  

- Skoleudviklingssamtalen 

Vi fik ros for vores skoleudviklingssamtalen fra afdelingsledelsen. Det er 

fortsat ledelsens mål at understøtte skolens udvikling i forhold til dansk 

og matematik. To-voksne i undervisningen som i indeværende skoleår, 

der ønskes prioriteret både hos ledelsen og medarbejdernes udvikling af 

Tollundskolen.   

 

Elevrepræsentant: 

Deltog ikke 
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Medarbejder repræsentant   

Intet at berette. 

 

 

Evt. 

19.20 – 19.30 

 

Referat:  

Intet til eventuelt. 

 

Forslag til kommende bestyrelsesmøde 

 

Referat:  

Ingen forslag 

 

Godkendelse af referat 

 

Frist for indsigelser til referat er 7 dage fra udsendelsesdagen. Herefter 

godkendes referatet automatisk.  

Referat udsendt d. 31.3.2025 og dermed godkendt 7.4.2025 

 

 

 


